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Subspecialemøde, 16. nov. 2022

Orientering om den kommende revision af specialeplanen, oplæg ved Martin Rathcke
Martin orienterer. Bagrunden for at det indledende arbejde er begyndt nu er, at DOS gerne vil 
være på forkant med en kommende revision af specialeplanen - selvom der er endnu ikke indkaldt 
til revision af specialeplanen. Det forventes dog at der indkaldes til revision af specialeplanen 
indenfor 1-2 år. 

Via DOS’ kvalitetsudvalg er der derfor nedsat en arbejdsgruppe med repræsentanter fra 
subspecialerne.  Arbejdsgruppen skal identificere eventuelt problematiske områder i 
specialeplanen, dels i forhold til snitflader ift. andre subspecialer, dels ift. kategoriseringen af 
operationer i hhv. hovedfunktion, regionsfunktion og højt specialiseret funktion. Arbejdsgruppen 
er gået i gang med arbejdet ift. at forberede ovenstående.

Efter Martins flotte orientering blev der kommenteret fra deltagerne.

Flere af deltagerne fremhævede, at man med fordel kunne lave 
samarbejdsaftaler/samarbejdsfunktioner mellem afdelinger, hvis der skønnes behov for at 
udbrede en bestemt behandling – fx hvor der er sket en vækst i antallet af operationer og hvor 
indgrebet er forbundet med en vis learningcurve (trochleaplastik blev nævnt som eksempel).

Det blev foreslået at specialefunktionerne måske burde være dynamiske. Martin Rathcke 
orienterer at sådan en tilføjelse i specialeplanen ikke er noget man fra DOS’ side har hjemmel til at
foreslår ændringer til.  

Thomas Sørensen fremhævede at cheflægerne ikke taget med i arbejdet med den kommende 
revision.  

Det blev foreslået at man måske bør have mere flydende grænser af hvad et ”barn” er - bør dette 
eksempelvis bero på en vurdering af epifyseskiverne i stedet for alder? Der argumenteres mod 
dette ud fra at yngre patienter generelt har større revisionsrate og derfor fortsat bør være en højt 
specialiseret funktion. 



Generalforsamling, 16. nov. 2022
1. Velkomst

2. Valg af dirigent
Henrik Aagaard blev valgt. 

3. Valg af referent
Adam Witten blev valgt

4. Formandens beretning
Per Hölmich orienterede (se særskilt formandsberetning på hjemmesiden).  
Der var ingen kommentarer til formandens beretning.  
Jonas Vestergaard er tildelt det nationale fellowship.
Arthrex sponsorerer fortsat det internatiale fellowship (Jeppe Staghøj er tildelt dette). 

5. Beretning fra det internationale fellowship.
Ole orienterede fra sit én-månedsophold i Canada, Ontario, London. De laver mange forskellige 
indgreb på mange forskellige led, så der er rig mulighed for at se noget relevant kirurgi. Byen og 
det nære område er ikke så inspirerende og afstandene er store, men opholdet er lærerigt. 

6. ACL- og Hofteartroskopi-databaserne
Martin Lind orienterede fra ACL-registeret. Brugen af hamstringgrafter er aftagende, men er stadig
den mest brugte. Revisionsraten for ACL falder. Komplethedsgraden af registeret kunne godt være
højere – der arbejdes på dette. 

Bent Lund orienterede fra hofteartroskopiregisteret: Der findes to registre i verden (det danske og 
et engelsk). Begge har eksisteret i 10 år. Hofteregisteret har også udfordringer med 
komplethedsgraden. Det ser dog ud til der ikke er forskel mellem responders og non-responders 
ift. PROM’erne. 

Der var ingen kommentarer eller spørgsmål.  

7. Aflæggelse af regnskab
Otto Kramer var intern revisor. Der var et flot overskud i år (125.702 kr), delvist grundet Comwell-
symposiet. SAKS har i alt ca. 750.000 kr i egenkapital. Henrik Aagaard foreslår om man kunne 
bruge nogle af pengene på uddannelsesmæssige/rekrutteringsaktiviteter. 

8. Næste års budget
Der blev foreslået et budget for næste år, hvor SAKS-kurserne forventes at gå i nul, og samlet 
budgetteres med et underskud på 36.400 kr. i SAKS. Der var ingen kommentarer.



9. Fastsættelse af kontingent
Der blev lagt op til et fortsat kontingent på 400 kr, som blev vedtaget uden kommentarer.

10. Valg til bestyrelsen

Per Hölmich gik af efter 6 år i bestyrelsen.
Adam Witten gik af som yngre repræsentant.
Jens Kristian Pørneki gik af og genopstillede ikke.  
Ole Gade Sørensen var på valg og var villig til genvalg.
Sinan Said var på valg og var villig til genvalg.
Simone Rechter og Anders Boesen var ikke på valg.

Bestyrelsen indstillede følgende til de ledige poster:
Adam Witten
Roland Knudsen
Morten Lykke Olesen (yngre læge-repræsentant)

Alle opstillede blev valgt.

11. Valg af intern revisor
Otto Kramer var villig til genvalg og blev genvalgt. 

12. Indkomne forslag. 
Det fra bestyrelsen stillede forslag til navnejustering af selskabet blev vedtaget efter afstemning, 
forudgået af en diskussion hvor nogle argumenterede mod navnejusteringen og nogle 
argumenterede for. Foreslaget blev vedtaget med 19 stemmer for 7 i mod. 
Der var ikke indkommet øvrige forslag. 

13. Eventuelt
Per og Jens Kristian blev takket for deres arbejde i bestyrelsen. 


